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Priveste viitorul prin ochii bursei! 

 

Despre piata de capital se spune ca are tendinta de a anticipa evolutia economiei cu 6-

9 luni inainte. Rolul bursei in economie a fost dezbatut pe larg si n-o sa mai trecem 

prin aceasta teorie inca o data. Am observat in ultimii doi ani in Romania faptul ca 

nimeni nu crede in semnalele bursei si prea putini asculta de sfaturile brokerilor. 

 

Un fenomen interesant este faptul ca fiecare dintre noi are un medic de familie sau un avocat, dar 

prea putini se gandesc sa apeleze la un broker pentru a le administra investitiile. In primul rand acest 

lucru se datoreaza lipsei culturii investitionale care probabil dupa aceasta criza se va structura mai 

bine. In anii trecuti se castiga mai mult sau mai putin aproape din orice afacere sau orice investitie 

imobiliara sau bursiera. In perioada aceasta dificila, piesele profitabile cad ca la domino, iar toti cei 

care au mers cu valul acum vad cum investitiile sau afacerile lor aproape ca nu mai valoreaza nimic. 

Ce s-ar fi intamplat daca ar fi fost atenti la semnalele pietei de capital care ne arata inca de acum un 

an faptul ca urmeaza o contractie masiva a economiei. 

 

Orice persoana cu activitate economica putea sa realizeze gravitatea evenimentelor care urmau sa se 

intample pur si simplu prin faptul ca era conectat la realitatea bursiera si la mersul economiilor 

mondiale. Se puteau observa tendintele economice si derapajele pietelor financiare, iar acest lucru 

transpuns in realitatea romaneasca ar fi putut duce la evitarea pierderilor masive pe toate planurile. 

Luand exemplul investitorilor imobiliari care au ignorat constant orice idée ca preturile pot si sa 

scada, si ca va urma acea perioada in care e mai bine sa marchezi profitul decat sa visezi la triplarea 

banilor intr-un timp scurt, putem vedea ce rol important are o piata bursiera cu actorii ei in 

asigurarea unei corecte informari asupra mersului economic. 

 

Acum un an, in discutiile pe care le purtau brokerii cu diverse persoane din diverse medii, afisau o 

viziune foarte pesimista asupra a ceea ce avea sa se intample in perioada aceasta, dar feedback-ul 

primit era unul total optimist fara nicio urma de intelegere si chiar cu accente ironice. Era ca si cum 

brokerii ar fi fost de pe Marte, iar ceilalti de pe Luna, doua lumi diferite, dar care ar trebui sa mearga 

impreuna bazandu-se una pe celalta. 

 

Astazi vedem pesimism in economie, lipsa de perspective si disperare in ochii celor care nu inteleg 

cum de s-au schimbat lucrurile asa brusc. Poate ar fi trebuit sa fi ascultat semnele bursei. Acum oare 

poate piata de capital sa-i convinga ca peste un an lucrurile vor merge mai bine, vor aparea 

perspectivele pozitive, profiturile se vor realiza din nou si ei se vor intreba de ce nu au investit 

acum? 

 

Ajungem la concluzia ca fiecare are nevoie de un broker pentru a fi conectat la realitate economica 

inainte ca ea sa se intample efectiv. Ne punem intrebarea ce s-ar fi intamplat daca guvernantii ar fi 

inteles consecintele economice dupa toate turbulentele pietelor financiare mondiale si scaderile 

burselor. Oare ar mai fi spus ca Romania nu va fi afectata de criza economica si ca bursa e 

influentata de un fenomen marginal care nu corespunde cu realitatea?  
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